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Kommentarer til innspill fra Landbrukskontoret i Lillehammerregionen 
 

Generelt legges det opp til regional næringsplan skal bidra til å utvikle, og i minst mulig grad regulere, 

næringslivet. Flere av punktene i innspillet oppfattes som et ønske om større regulering av 

næringslivet, og det er ikke denne planen egnet for. Når det er sagt er flere av punktene i innspillet 

interessante også i et utviklingsperspektiv. Konkrete kommentarer til sentrale innspillspunkter: 

 Økt bruk av tre i bygg. Hvordan utbyggere skal utforme sine bygg hører ikke naturlig hjemme 

i en regional næringsplan. Dersom dette skal reguleres fra det offentlige må det gjøres i 

kommunenes arealplaner. Likevel er det naturlig at regionens næringsutviklere er bevisst 

trestrategien, har kunnskap om den og kan videreformidle informasjon. Dette krever at god 

informasjon er tilgjengelig. Det tas inn et avsnitt under kapittelet næringsareal om dette. 

 Kobling mot FoU. Under temaer der denne koblingen er tydelig i dag, eller der det har 

kommet konkrete innspill om hvordan koblingen kan bli sterkere, er dette tatt inn. For 

foredlingsindustrien i regionen er ikke denne koblingen synliggjort. Det tas likevel inn et 

punkt der Landbrukskontoret som faginstans, sammen med LRU, skal jobbe for bedre kobling 

mellom næringsliv og FoU i denne sektoren 

 Energibruk og energiproduksjon. Det har i prosessen vært vurdert om en satsing på bioenergi 

bør tas med. Dette fordi bioenergi er et område som er i sterk utvikling internasjonalt, og 

flere steder i Norge bygger for tiden opp et betydelig bioenergimiljø. Dessverre har det ikke 

kommet opp informasjon eller innspill som peker i retning av at Lillehammerregionen har et 

særlig godt utgangspunkt for å bli gode på dette. Med bakgrunn i innspillet, og en ny 

gjennomgang av det utgangspunktet regionen har – med Eidsiva og Glør som innovative 

energiprodusenter - nevnes fornybar energi/bioenergi som et konkret punkt under temaet 

Foredlingsindustrien 

 Regionens miljøprofil. Det foreslås blant annet at dette elementet skal tas inn under 

kapittelet om regionprofilering. Konkret hvilke elementer det skal legges vekt på i 



profileringen er kun på tankestadiet foreløpig, og det er ikke naturlig å beskrive dette 

konkret i planen 

 Kortreiste produkter og lokaltilbud. Tanken med kapittelet om foredlingsindustri er at det 

ikke skal skille på stor- og småskala. Når det snakkes om verdikjede, kan det like gjerne være  

 småskala lokalmat som industriell produksjon.  

 

Kommentarer til innspill fra Lillehammer kunnskapspark 
 Filmturisme. Tas inn som et eget punkt under reiseliv og opplevelser. I sum har regionen 

utvilsomt for liten kompetanse på dette området per i dag, selv om det er enkeltpersoner 

med stor kompetanse. Et sentralt punkt blir derfor å få en bredere kompetansebase spredt 

på flere personer. Videre er det vesentlig med en målbevisst satsing på dette området, og at 

regionen – og ikke produsentene – setter seg i førersetet for hva som skal komme ut av 

produksjonene for det regionale næringslivet 

 Post-produksjon bedriftsnettverk. Er allerede beskrevet under Film/TV 

 Manusutdanning. Dette er et innspill som ikke tidligere har blitt vurdert. Tas ikke inn nå, men 

noteres for senere 

 Knoppskyting fra eksisterende bedrifter. Lillehammer kommune ga et tilskudd til «en 

strukturert prosess for idéfangt til inkubator og innovasjonsprosjekter i eksisterende 

bedrifter». Det antas derfor nå at denne strukturerte prosessen er innarbeidet, og gir 

løpende resultater. Oppfattes nå som en intern prioritering i LKP 

 Handelsnæring. Dette var opprinnelig tenkt tatt med som en egen del for Lillehammer 

kommune, men etter mange innspill i prosessen blir dette nå med i den felles regionale 

planen 

 Internasjonal tilflytting. Det er eksplisitt vurdert at internasjonal tilflytting ikke skal være noe 

prioritert satsingsområde de første to årene.  

 Sport Media Center. LKP har ganske riktig vært innleid som prosjektfasilitator for dette 

prosjektet. I hvilken form dette videreføres, og om det er LKP som fortsatt skal være 

prosjektfasilitator er ikke avklart 

 

Kommentarer til innspill fra Gausdal Næringsforum 

 Støttefunksjoner for de lokale næringsforeningene  bør legges til den nye enheten. 

Avhengige av at det kommunale tilskuddet videreføres. Planen tar ikke stilling til det 

kommunale tilskuddet eller administrativ organisering av støttefunksjonene. Det 

betyr at innretningen på dette ikke vedtas som en del av planen, men det er naturlig 

at innretningen tas med i det videre arbeidet med oppgaver og organisering 

 Arbeid med lokale prosjekter. Selv om bransjetilnærmingen kommer til å være sentral 

i det videre næringsutviklingsarbeidet, vil det også være en person med hovedansvar 

for den enkelte kommune, og som derigjennom vil ha ansvar for lokale prosjekter 

 Utnyttelse av utmark (Langsua). Sendes over som innspill til Snowball 



 Viltkjøtt i foredlingsindustrien. Noteres. Kapittelet er skrevet generisk, slik at det er 

verdikjedeperspektivet, uavhengig av råstoff, som er sentralt 

 Tre og trevirke. Ønsket om at planen skal være mer konkret på tre har kommet fra 

flere, men det er fortsatt noe uklart hva denne konkretiseringen skal bestå i. Det er 

nå skrevet inn en konkret henvisning til trestrategien, og at det må vurderes hvordan 

denne strategien skal legge grunnlag for næringsvirksomhet. Ellers henvises det også 

til regional landbruksplan der skogbruk er behørig omtalt 

 

Kommentarer til innspill fra Lillehammer sentrum drift 
Som Lillehammer sentrum drift er godt kjent med gjennom dialogen som har vært i forbindelse med 

planen, har det vært lagt opp til at Lillehammer kommune skal ha en egen kommunedel av 

næringsplanen som omhandler varehandel. Basert på innspillene fra LSD og andre, er det nå gjort en 

ny vurdering av dette, og varehandel tas inn som et eget kapittel i den regionale planen. 

Kommentarer til innspill fra Lillehammer industriforening 
 Næringsarealer i Lillehammer. Det er kjent at også industribedrifter har et klart ønske om 

lokalisering av sin virksomhet i Lillehammer kommune. Generelt legger planen opp til et 

betydelig mer offensiv tilnærming til næringsarealer, og det vil også gjelde innenfor 

Lillehammer kommune. Samtidig er det et element i planen at bedre koordinering av 

prosesser mellom kommunene, kan bidra til regionen som helhet kan gi et mer komplett 

tilbud av næringsarealer enn det som er tilfellet i dag. For noen bedrifter er det av mindre 

betydning hvilken kommune en er lokalisert i 

 Større vekt på utvikling av eksisterende næringsliv. I forbindelse med dette punktet står det 

at det i planen legges for mye vekt på noen næringer, men det er litt uklart hva det siktes til. 

Uansett er det slik at planen i alle hovedsak er bygget opp rundt utvikling av eksisterende 

næringsliv på områder der det anses at regionens næringsliv har et betydelig 

utviklingspotensial. Industrisatsingen i planen er rettet mot foredlingsindustrien, der 

regionen har mange solide bedrifter, og der det er identifisert muligheter for regionen til å 

bidra til utvikling. Flere enkeltbedrifter vil falle utenfor en slik tilnærming, og det er i 

utgangspunktet vanskelig å unngå. Det betyr ikke at bedriftene ikke er viktige, og at 

regionens næringsutviklere kan være med å bistå disse bedriftene, men det er ikke 

identifisert noen større satsinger som kan beskrives i en plan. Den offensive holdningen til 

næringsareal bør generelt komme industrien til gode 

 SINTEF Raufoss og HiL. Regionens næringsutviklere har god dialog med Raufoss-miljøet, og er 

hele tiden på utkikk etter muligheter for påkobling mot regionens næringsliv. Samtidig er det 

viktig at næringslivet selv tar initiativ i denne saken, så skal regionens næringsutviklere bidra 

med kontakter og fasilitering 

 

Kommentarer til innspill fra Morten Aune 
I innspillet påpekes det at planen i liten grad beskriver hvorfor noe gjøres, spesielt da knyttet til de 

mer overordnede målsetningene. Dette er helt klart et høyst reelt innspill. Innenfor de enkelte 



temaene forsøkes det å komme med en god bakgrunn, og gi en forklaring på hvorfor valgene gjøres, 

men på et mer overordnet nivå er dette begrenset. 

Det etterlyses en strategisk historiefortelling. Tanken er at det skal utvikles en mer salgbar versjon av 

denne planen, og der vil strategisk historiefortelling inngå. Punktene i innspillet tas med inn i dette 

arbeidet. 

Når det gjelder innspillene om utvikling av stasjonsområdet og relokalisering av næring til sentrum, 

er det innspill som må vurderes i en bredere sammenheng enn en næringsplan. Innspillene legger 

grunnlag for spennende diskusjoner, som også må tas i forbindelse med fremtidige revideringer av 

kommuneplanens arealdel 

 

Kommentarer til innspill fra Fabrikken 
Som det helt riktig påpekes har Lillehammer kommune i dag en næringsstrategi (2011-2014) som har 

hatt mål om at Lillehammer skal være motor i Oppland for kulturbaserte næringer og nasjonalt 

knutepunkt for utvikling og formidling om kulturnæringenes utfordringer, betydning og samspillet 

mellom kultur og næring. Dette er bakgrunnen for at Lillehammer kommune i den senere tid har gått 

inn med ny aksjekapital i Fabrikken og støtte arbeidet med å skrive søknad om nasjonalt 

kompetansesenter for kulturnæringer. 

I regional næringsplan tar man steget fra en generell strategi på kulturnæringsfeltet, til en mer 

spisset strategi. Målsetningen er å ta betydelige steg fremover på noen områder. 

Når det gjelder Fabrikken er regionens næringsutviklere godt kjent med de flotte fasilitetene. Det 

innebærer at gründere tipses om Fabrikken som kontorfellesskap og at bedriftsledere tipses om 

Fabrikken som møte- og festlighetslokale. Samtidig er det etter siste emisjon en forventning om at 

Fabrikken nå har en bærekraftig økonomisk modell. 

Planen er åpen på at konsekvensene av det nylig tildelte kompetansesenteret for kulturnæringer ikke 

er hensyntatt. Dette rett og slett fordi det har gått for kort tid siden tildelingen ble gitt, og det ikke 

har vært tid til å jobbe skikkelig med strategier på området. Forhåpentligvis kan senteret være et 

brekkpunkt på kulturnæringenes utviklingskurve i Lillehammer-regionen, og derfor åpnes det for en 

snarlig revisjon av planen på akkurat dette området. 

 


